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HØRINGSSVAR LEPPEFISK REGULERING 2016 
 
På vegne av flere fiskere i Austevoll ønsker vi å komme med 
uttalelse til regulering av leppefiske i 2016. 
De fleste leppefiskerne i Austevoll er ikke medlem av Norges 
Fiskarlag og vi ønsker derfor å uttale oss i tillegg til Fiskarlaget. 
 
Fisket etter leppefisk er blitt et viktig fiskeri for oss og vi ønsker 
derfor at utviklingen videre skal være bærekraftig og forutsigbar 
uten store endringer fra år til år. 
For at vi skal kunne få en fornuftig regulering/utøvelse av 
fiskeriet så er det viktig at Fiskeridirektoratet – havforskere og 
fiskere samarbeider godt. 
 
3.1 Fredningsperiode/åpningstidspunkt 
 
Enig i at åpningstidspunkt settes på grunnlag av prøvefiske i regi 
av HI. 
 
3.2 Minstemål 
 
Enig at minstemål videreføres. 
 
3.3 Røkting 
 
Enig at reguleringene fra 2015 videreføres. 



 
3.4 Seleksjonsinnretinger 
 
Ser ikke behovet for fluktåpning i det ytterste kammeret da det er 
innganger der som er større enn fluktåpningene.  Det er veldig lite 
fisk i ytterste kammer når vi røkter teiner. 
 
3.5 Redskapsmengder og kvoter 
 
Det er veldig varierende hvordan leppefiske blir utøvd, alt fra 
rederi/selskap med flere fartøy og til enkeltmannsforetak med 1 
fartøy. Det har vært en utvikling mot større fartøy for å 
imøtekomme kravene fra kjøpere og myndigheter. 
Innkjøpskostnadene for disse fartøyene er fra 2-3.5 mil. 
Redskapsmengden vil variere fra ca. 100 til over 2000 teiner pr. 
rederi/selskap. 
Ved å sette en redskapsbegrensning på 250 teiner så vil 
driftsgrunnlaget være borte for mange fiskere/rederi samtidig 
som de mindre aktørene vil kunne øke aktiviteten.  Dette er ikke 
en fornuftig måte å regulere fiskeriet. 
Hvis vi skal få til regulering der alle fiskerne er med på å redusere 
fangsten så må fisket stoppes når det aktuelle kvantumet er fisket.  
Det vil fortsatt bli de største aktørene som vil tar den største 
reduksjonen da disse også fisker lengst utover høsten. 
Oppdretterne er også interessert i å få leppefiksen levert tidlig da 
den virker bedre tidlig på høsten enn senere på høsten når 
sjøtemperaturen er lavere. 
 
For å imøtekomme en eventuell redskapsbegrensning på 250 
teiner pr. båt og rederi så vil i praksis følgende bli gjort: 
 
1. Rederi med flere fartøy må registrere nye selskap til fartøyene. 
2. 1 båtsrederi registrerer flere fartøy/selskap . 
3. Oppdretterne kjøper fra ”nye” fiskere. 
4. Teinene blir røktet flere ganger pr. dag.  Mye dårligere                                                                     
fangsteffektivitet og høyere drivstoff forbruk.      
 



 
 
 
 
Konsekvensen av redskapsbegrensning: 
 
Vil i ikke føre til ønsket reduksjon i fisket . 
Selskapene blir påført betydelige ekstra kostnader. 
Flere aktører og dermed vanskeligere å regulere. 
Liten eller ingen effekt på fiskeriaktiviteten. 
Noen få rederi må ta det meste av reduksjonen. 
 
 
 
Det er viktig for fisker og kjøper at vi i fremtiden kan ha et fiskeri 
som er bærekraftig og forutsigbart, da må vi regulere det slik at vi 
ikke tar bort driftsgrunnlaget for enkelte aktører, dette vil bli gjort 
med denne redskapsbegrensningen.   
 
For å få en fornuftig regulering så må det settes en totalkvote og 
begrense tilveksten av nye aktører. Dette må innføres straks. 
 
Håper dette kan være med til å bidra til en fornuftig regulering av 
leppefisket 2016. 
 
 
Med hilsen 
Jonny Tøkje 
Tøkje Båt AS 

 
 
 
 
 
 
 


